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Protokół nr XLI.2023 
XLI Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 18 kwietnia 2023 r. 
RG.0002.4.2023 

rozpoczęcie godz. 12:00 
zakończenie godz. 12:26 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

   Obecni radni          Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz     1. Felecka-Tręda Mariola          
2. Dembowski Adam     2. Ociepa Jarosław 
3. Filocha Jan                 
4. Flasz Ewa  
5. Michalski Kazimierz  
6. Olszta Małgorzata                
7. Patura Jolanta     
8. Piętos Dominika     
9. Skrobek Marek     
10. Synderecka Agnieszka   
11. Świstak Robert 
12. Zawada Mirosław     

        
 

O godz. 12:00 przewodniczący Mirosław Zawada otworzył XLI Sesję Rady Gminy 
Ręczno, powitał radnych oraz osoby zaproszone na obrady: wójta gminy Piotra Łysonia, 
zastępcę wójta Marcina Kusę, skarbnik Bożenę Jarosińską, adwokat Annę Włodarczyk-
Bajon oraz kierownik GOPS Elżbietę Krawczyk. 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 12 radnych, co stanowi kworum 
niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości 
stanowią pisemne załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
 

Wójt Piotr Łysoń poprosił, zgodnie z §12 ust. 2 Statutu Gminy Ręczno, o wprowadzenie do 
porządku obrad sesji punktu: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy 
Ręczno. Nadmienił, że projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji 
w dniu dzisiejszym. 

 

Przewodniczący poddał zgłoszony przez wójta wniosek o zmianę porządku obrad pod 
głosowanie.  
przyjęto przedmiot głosowania (w. bezwzględna) 
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2 
ZA - 12 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski 
Kazimierz; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Przewodniczący M. Zawada przedstawił porządek obrad po wprowadzonej zmianie: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu XL Sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
5. Analiza wpływów do budżetu za wodę i ścieki za 2022 r.  
6. Analiza wpływów łącznych zobowiązań pieniężnych (podatki) za 2022 r. 
7. Sprawozdanie Gminnej Biblioteki Publicznej za 2022 r.  
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8. Sprawozdanie z wykonania zadań realizowanych przez GOPS w Ręcznie za 2022 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 

na lata 2023–2034. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 2023 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Bąkowej Górze. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Ręcznie. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych mających siedzibę na terenie gminy 
Ręczno. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Ręczno. 

15. Sprawy różne. 
16. Zamknięcie sesji. 

 
Punkt 3 

Wnioski do protokołu XL Sesji Rady Gminy Ręczno 
 

Nie zgłoszono wniosków do protokołu XL sesji. 
 

Punkt 4 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
  

Wójt Piotr Łysoń  
W okresie od ostatniej sesji tj. od 10 marca 2023 r. do dnia dzisiejszego wydałem 
15 zarządzeń, wszystkie są do wglądu, jeżeli ktoś byłby zainteresowany.  
Głównym powodem zwołania dzisiejszej sesji jest zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego 
dla OSP Ręczno. Jak wiecie, środki na zakup samochodu tzw. wkład własny są w budżecie 
gminy. Okazało się, że procedury przetargowe oraz zakup samochodu musi dokonać OSP 
Ręczno. Oczywistym jest, że zrobią to pracownicy urzędu gminy, ale formalnie zakupu 
i odbioru dokona OSP. Odebraliśmy już promesę. Chciałbym Państwu pokazać, jak wygląda. 
Na niej jest napisane „OSP Ręczno dofinansowanie do zakupu średniego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego o wartości 950 000 zł”. Natomiast, jak to zwykle „diabeł tkwi 
w szczegółach”, 950 000 zł to jest ogólna wartość samochodu ratowniczo-gaśniczego 
szacowana odgórnie. Natomiast, jeżeli chodzi o prawdę, robiliśmy wywiad. Ceny 
samochodów ratowniczo-gaśniczych oscylują w tej chwili około 1 100 000 zł i środki własne 
samorządowe będzie to 650 000 zł, środki finansowe z Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej 450 000 zł, czyli większość kosztów pokrywa Gmina 
Ręczno. Przygotowujemy już specyfikację i po przekazaniu środków dla OSP będziemy 
mogli ogłosić przetarg. 
W tym okresie, można by nazwać świątecznym, prowadziliśmy także dużo innych prac. 
Trwają prace przy remoncie oczyszczalni ścieków, w dniach 22 i 23 marca odbył się 
częściowy odbiór wykonanych prac. Wykonano instalację fotowoltaiczną, pompownię 
ścieków (modernizacja), modernizację stacji podczyszczania ścieków, modernizację reaktora 
biologicznego, modernizację stacji dmuchaw, modernizację punktu zlewnego ścieków 
dowożonych, wykonano komorę separacji piasku, zbiornik uśredniający, układ wody 
technologicznej oraz zamontowano nowe urządzenia, sprężarki, pompy, szafy sterownicze 
i wiele innych akcesoriów. Nastąpił też rozruch technologiczny. Dokonaliśmy też pierwszych 
płatności z środków własnych oraz z Polskiego Ładu w kwocie 2 900 000 zł.  
Trwają też prace przy modernizacji sieci dróg na terenie gminy. Obecnie prace skupione są 
na najdłuższym, a zarazem najdroższym odcinku Kolonia Ręczno – Łęki Królewskie. Do 
końca kwietnia ten odcinek powinien być zamknięty. Przy innych odcinkach dróg 
przeprowadzono prace ziemne związane z zebraniem poboczy. Wykopano także rów w lesie 
od drogi wojewódzkiej w kierunku Nowinek. Te prace były poza zakresem robót firmy 
wykonującej remonty. Wykonali to pracownicy urzędu gminy i mieszkańcy Nowinek. 
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I tu ogromne podziękowania dla pana radnego Roberta Świstaka za zorganizowanie 
transportu i wywóz ziemi, było tego chyba około 30 przyczep.   
Ogłoszono też przetarg oraz wyłoniono wykonawcę na modernizację oświetlenia ulicznego. 
Najkorzystniejszą i spełniającą wszystkie wymogi formalne była oferta pana Strzeleckiego 
z Radomska. Podpisanie umowy nastąpi w najbliższy poniedziałek 24 kwietnia. Kwota 
z przetargu to 719 000 zł plus 10% wkładu naszego. Ogłoszono też przetarg na remont 
urzędu stanu cywilnego i pomieszczeń w urzędzie gminy, otwarcie ofert jutro.  
Złożyliśmy też wnioski na utylizację eternitu, a także wnioski na renowacje stawu 
w Majkowicach oraz na renowacje stawu przy szkole w Ręcznie. 
Mamy także zapewnienie od wykonawcy, że w następnym tygodniu rusza inwestycja 
modernizacja ujęcia wody w Ręcznie i wymiana wodociągu.  
Odbyliśmy też spotkania w ramach Lokalnej Grupy Działania. Zebrał się zarząd w Jeżowie 
oraz byliśmy na walnym zebraniu w Czarnocinie. Głównym tematem była lokalna strategia 
rozwoju. Jest to niezbędny dokument do tego, aby uruchomić środki z obecnego okresu 
programowania UE. 
Byłem też obecny na Gali Kobiet Wyjątkowych w Moszczenicy w dniu 11 marca. 
Reprezentowała nas też tam ze mną liczna grupa pań ze stowarzyszenia oraz kół gospodyń 
wiejskich.  

Szanowni Państwo 
Zapewne zauważyliście, zmieniliśmy stronę internetową. Mamy nadzieję, że będzie lepiej 
służyła wszystkim mieszkańcom. 
Przy tak dużych inwestycjach i w tak dużym wydaniu niezbędna jest współpraca wielu ludzi. 
To pracownicy urzędu gminy, rada gminy, inspektorzy, inwestorzy. Dziękuję za dobrą 
współpracę, dzięki której możliwa jest realizacja zamierzonych celów. 
Życzę wszystkim dużo zdrowia.     
 

Punkt 5 
Analiza wpływów do budżetu za wodę i ścieki za 2022 rok 

Analiza wpływów do budżetu za wodę i ścieki za 2022 rok jest zamieszczona 
w formie elektronicznej w systemie RADA na stronie internetowej gminy i jest tam dostępna 
(analiza stanowi pisemny załącznik do protokołu). 

 

Radni nie zgłosili pytań.  
 

Punkt 6 
Analiza wpływów łącznych zobowiązań pieniężnych (podatki) za 2022 rok 

Analiza wpływów zobowiązań podatkowych do budżetu za 2022 rok jest 
zamieszczona w formie elektronicznej w systemie RADA na stronie internetowej gminy i jest 
tam dostępna (ww. informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
 

Nie zgłoszono pytań.  
 

Punkt 7 
Sprawozdanie Gminnej Biblioteki Publicznej za 2022 rok 

Sprawozdanie Gminnej Biblioteki Publicznej za 2022 rok jest zamieszczone w formie 
elektronicznej w systemie RADA na stronie internetowej gminy i jest tam dostępne 
(sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
 

Nie było pytań do sprawozdania. 
Punkt 8 

Sprawozdanie z wykonania zadań realizowanych przez GOPS w Ręcznie za 2022 rok 
Sprawozdanie z wykonywanych zadań realizowanych przez GOPS w Ręcznie za 2022 r. jest 
zamieszczone w formie elektronicznej w systemie RADA na stronie internetowej gminy i jest 
tam dostępne (sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
 

Radni nie zgłosili pytań do sprawozdania. 
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Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 
na lata 2023–2034 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2 
ZA - 12 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski 
Kazimierz; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -  

 

Uchwała nr XLI.257.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 18 kwietnia 2023 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 2023 rok 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 2 
ZA - 12 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski 
Kazimierz; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -  
 

Uchwała nr XLI.258.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 18 kwietnia 2023 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 11 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Bąkowej Górze 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 2 
ZA - 12 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski 
Kazimierz; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XLI.259.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 18 kwietnia 2023 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu.  
 

Punkt 12 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Ręcznie 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 2 
ZA - 12 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski 
Kazimierz; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 
Uchwała nr XLI.260.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 18 kwietnia 2023 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu.  
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Punkt 13 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych mających siedzibę na terenie gminy 
Ręczno 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 2 
ZA - 12 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski 
Kazimierz; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XLI.261.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 18 kwietnia 2023 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu.  
 

Punkt 14 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Ręczno 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 2 
ZA - 12 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski 
Kazimierz; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XLI.262.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 18 kwietnia 2023 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu.  
 

Punkt 15 
Sprawy różne 
 
Radny Włodzimierz Betka 
Chodzi o kładkę na strudze Stobniniance przy drodze wojewódzkiej w Stobnicy, co dalej 
z tym tematem, kiedy to będzie ruszane, czy będzie robione, czy nie ?  
 
Zastępca wójta Marcin Kusa 
Z tego, co sobie przypominam, w tamtym roku wysyłaliśmy pismo do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, to pismo też było przedstawione na komisji Rady Gminy Ręczno. Jeżeli 
dobrze pamiętam to oni napisali o zasadności tej kładki, że kładka powinna tam być, ale ze 
względu na rozpoczęte plany inwestycyjne na dany rok ta inwestycja nie była planowana na 
2023 rok. Jeżeli Państwo sobie życzycie panie radny, to pismo jeszcze raz wyślemy do 
Zarządu Dróg wojewódzkich i będziemy oczywiście tą sprawę kontynuować. Z tego, co 
wiem, do radnych Sejmiku Województwa Łódzkiego my zwracaliśmy się z tą pana prośbą 
odnośnie budowy tej kładki, żeby to przyspieszyli. Będziemy mieli to na uwadze, spotkamy 
się z nimi, może zasięgniemy więcej wiadomości, informacji i przekażemy Państwu.   
 
Radny Adam Dembowski 
Rozmawiałem z zastępcą wójta na temat wiaty przystankowej tutaj, jak jest świetlica na 
Kolonii Ręczno. Kilka osób nawet przyszło do mnie (delegacja 5 osób przyszło), dzieci stoją 
na przystankach, mieszkańcy przychodzą, nie ma gdzie się tutaj … . Droga wojewódzka tutaj 
ma, ale jak się wyjeżdża z Kolonii od Majkowic nie ma. Czy można by było, wiadomo budżet 
też jest okrojony bardzo, skąpy. Jakby było możliwe, coś by panowie wójtowie, jakieś oko na 
to mieli, nie musi być taka droga. Ważne, żeby jakieś zadaszenie było, czy jest taka 
możliwość ?    
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Wójt Piotr Łysoń 
Zapewne istnieje taka możliwość, natomiast należałoby, moim zdaniem, rozważyć może coś 
takiego, że zrobić od tej strony zadaszenie przy sali. To by było z korzyścią i do sali 
wiejskiej, i dla mieszkańców, którzy czekają na autobus.    
 
Radny Adam Dembowski 
Chodzi przeważnie o dzieci, nieraz deszcz pada czy coś. Przychodzą i mówią, że dzieci stoją 
pod gołym niebem, jeśli była taka możliwość ? 
 
Wójt Piotr Łysoń 
Chciałbym uzupełnić jeszcze odpowiedź na pytanie pana Włodzimierza, bo o ile sobie 
przypominam, kilka lat wstecz, gdy w Sejmiku Województwa Łódzkiego była inna opcja, 
w ostatnim roku poprzedników - obecnie opozycji, taka kładka była w budżecie 
województwa. Gdy zmieniła się władza, ją wykreślono.   
 
Radny Kazimierz Michalski 
W sprawie drogi na Brzezie, tam jest za Piątkiem zasypany rów, było zgłaszane, żadnej 
reakcji tego faceta nie ma, żeby to odkopał. 
 
Wójt Piotr Łysoń  
Chciałbym wszystkich Państwa oraz wszystkich mieszkańców zachęcić do piątkowej akcji 
z okazji Dnia Ziemi, abyśmy w najbliższej swojej okolicy posprzątali. Będzie to z korzyścią 
dla środowiska.   
 

Punkt 16 
Zamknięcie sesji 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad, przewodniczący Mirosław Zawada 
o godz. 12:26 zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka XLI Sesję Rady Gminy Ręczno 
w dniu 18 kwietnia 2023 r.  
 
 

 

Protokołowała                     Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień             Mirosław Zawada 


